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Popescu: La Ministerul Economiei sunt cereri de investitii în energie regenerabila

ale unor mari jucatori mondiali

Ministerul Economiei, Energiei si Mediului de Afaceri a primit  cereri de la mari jucatori mondiali care vor

sa vina sa investeasca în  România în energie regenerabila, a declarat, luni seara, ministrul de  resort, Virgil

Popescu.

Acesta a subliniat ca statul român trebuie sa detina majoritatea  actiunilor în companiile producatoare de energie si

ca, totodata,  Guvernul a încurajat investitiile private.

"Hidroelectrica este în continuare o companie de stat si va spun ca în  energie, oi fi eu liberal, dar în chestiile

strategice consider ca  statul român trebuie sa aiba majoritate în companiile producatoare de  energie pe care le

detine. Am încurajat si investitiile private si  suntem primul Guvern care a dat drumul la contractele de achizitie a 

energiei electrice în avans pentru cei care fac investitii si pot, din  momentul în care se apuca de investitii, pot sa

încheie contactele, sa  nu mai fie obligati sa le încheie pe piata contractelor pe bursa. Acest  lucru a fost semnalat

în întreaga mass-medie mondiala. Au fost articole  în Bloomberg în care se spunea ca în sfârsit România a dat

drumul la  investitii, în sfârsit vom vedea investitori mari în România. La  Ministerul Economiei, Energiei si

Mediului de Afaceri sunt cereri de  investitii pentru energie regenerabila ale unor mari jucatori mondiali  care vor

sa vina sa investeasca în România", a afirmat Virgil Popescu la  B1TV.

Întrebat cum vede decizia de a bloca prin lege listarea pe bursa a unor  pachete de actiuni la companii energetice

detinute de stat, lege data de  PSD, ministrul a raspuns ca este vorba despre "o prostie electorala".

"Este o prostie electorala, o manipulare grosolana, în conditiile în  care politica economica, politica unui stat este

facuta de Guvern. Nu  poti sa vii tu Parlament sa spui de mâine nu mai facem nicio listare, nu  mai facem nicio

privatizare. Constitutia stipuleaza clar separatia  puterilor în stat.(...) Faptul ca facem o listare de 10% la 

Hidroelectrica, pe care acest Parlament a propus-o, pentru ca e propusa  prin Hotarâre de Guvern din urma cu trei

ani, facem aceasta listare,  unde statul are 80%, pentru a face investitii noi.(...) Am atacat la  Curtea Constitutionala

si suntem convinsi ca nu va trece de filtrul  Curtii Constitutionale. Sunt foarte multe lucruri din Constitutie 

încalcate", a explicat Popescu.

El a adaugat ca este cel care a initiat Ordonanta de Urgenta privind  modificare Legii petrolului, care ar putea intra

la vot în Camera  Deputatilor saptamâna aceasta.

"Eu sunt cel care a sustinut modificarea Legii petrolului si am  modificat-o prin Ordonanta de Urgenta în asa fel

încât sa nu permitem  vânzarea si înstrainarea licentelor petroliere decât cu acordul  Guvernului si decât în urma

unei aprobari a CSAT, pentru ca sunt lucruri  de importanta si securitate nationala. Sunt acea persoana care am 

initiat Ordonanta de Urgenta, am aprobat-o în Guvern si cred ca este la  vot saptamâna aceasta în Camera

Deputatilor. Eu sunt cel care, în  domeniile strategice, am spus, si Guvernul sustine acest lucru, ca noi  dorim ca

statul sa nu-si piarda capacitatea în domeniile strategice.  Trebuie sa fim actionari majoritari acolo, pentru ca am

vazut ce  înseamna sa depinzi de unul si de altul", a precizat ministrul citat.

Pe de alta parte, el a afirmat ca Parlamentul ar trebui sa se gândeasca  sa dea statului dreptul de a achizitiona

actiuni la companii private,  deoarece în momentul de fata statul poate doar sa vânda iar Legea  privatizarii nu a

mai fost modificata din 1999.

"Eu as întreba acest Parlament populist de ce nu s-a gândit si la stat,  care ar putea sa aiba interes la un moment dat

sa vina sa achizitioneze  în aceasta perioada anumite companii aflate în dificultate. Legea  privatizarii din 99 nu a
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mai fost modificata si nu s-a gândit nimeni ca  ar trebui sa fie modificata sa dea si statului dreptul sa poata sa 

achizitioneze actiuni din companii private sau din alta parte. Statul în  momentul de fata nu are voie sa cumpere

actiuni. Este o lege veche care  spune ca ai doar voie sa vinzi nu si sa cumperi", a punctat Virgil  Popescu.
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